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Čestmír Folk

Za Olomouc a  Opavu už 
v  minulosti odehrál 77 ligo-
vých utkání, v  nichž čtyřikrát 
skóroval. Další zápasy v  elitní 
soutěži by měl ofenzivní zálož-
ník Jiří Texl přidat v Brně, kde 
bude půl roku hostovat z  ha-
náckého klubu.

„Z  angažmá ve Zbrojovce 
mám zatím velmi dobrý pocit. 
První tréninky se mně moc 
zamlouvaly. V prosinci jsem si 
prošel covidem, a  tak se pře-
devším potřebuju dostat do 
herní pohody, abych byl muž-
stvu co platný,“ tvrdí os-
madvacetiletý Texl, který 
v novém působišti narazil i na 
hodně známé tváře. 

„S  Hladíkem a  Hlavicou 
jsme spolu jako mládežníci 
kdysi bydleli v Olomouci na in-
ternátě. Hodně dobře jsem se 
už předtím znal s  Dreksou, 
Šumberou či brankářem Marti-

nem Šustrem. Zapadnout do 
kabiny by pro mě neměl být 
velký problém,“ předpokládá.

Bydlí v Olomouci a stěhovat 
se prozatím nehodlá. „Na do-
jíždění to není nic hrozného. 

Až kdyby na mě Zbrojovka 
uplatnila v létě opci, asi bych to 
řešil,“ uvažuje Texl, jehož pří-

telkyně dokončuje studium na 
ostravské vysoké škole.

Nyní se soustředí hlavně na 

to, aby jeho nový tým vykročil 
do ligy co nejlíp. 

„Už sobotní střetnutí v Mla-
dé Boleslavi bude z našeho hle-
diska pro další vývoj soutěže 
hrozně důležité. Naším cílem je 
samozřejmě záchrana a  já k ní 
chci ze všech sil přispět,“ před-
sevzal si.

Jaro pod tlakem?
Unesu to!

Svoji roli v  mužstvu už 
s  koučem Dostálkem probíral. 
„Shodli jsme se, že moje pozice 
by měla být ve středu hřiště. 
Nejlíp se cítím jako ofenzivní 
záložník, ale rozhodně se ne-
bráním ani obranným úkolům. 
Je jasné, že celé jaro budeme 
pod obrovským tlakem, avšak 
já jsem přesvědčený, že jsem 
schopen ho unést. Záchranář-
ské bitvy někdy nebývají jen 
o fotbale, kolikrát je to spíš vál-
ka,“ uvědomuje si Texl.

Na podzim hostoval ze Sig-
my v Opavě, na prodloužení se 
však už kluby nedohodly. 
„Opavští mě chtěli loni v  létě 
natrvalo, ale nakonec z toho se-
šlo. Teď v  zimě kupovali víc 
hráčů, takže na mě už jim asi 
peníze nezbyly,“ usmívá se. 
„Jsem rád, že to nakonec skon-
čilo mým přesunem do Brna,“ 
svěřil se.

Dám všechny síly k záchraně, hlásí Texl

Záložník Jiří Texl na tréninku brněnské Zbrojovky. Foto fczbrno.cz

Zapadnout 
do kabiny brněnské 
Zbrojovky by 
pro mě neměl 
být velký problém

Jiří Texl

Na led se vrátil po zranění po 
měsíční pauze a hned byl klíčo-
vým hráčem Jihlavy. Zkušený 
útočník Tomáš Čachotský roz-
hodl v  prvoligovém utkání 
v Ústí nad Labem ve dvanácté 
sérii samostatných nájezdů 
o výhře hokejistů Dukly 3:2.

„V  devětatřiceti letech jsem 
už toho zažil v  kariéře hodně, 
ale skutečně si nepamatuju, 
jestli jsem už někdy odehrál zá-
pas s tak dlouhým penaltovým 
rozstřelem,“ usmíval se Ča-
chotský. Sám v něm byl exeku-

torem hned třikrát, a  dvakrát 
úspěšným. „Při rozhodujícím 
nájezdu se mně povedlo zved-
nout puk přes brankářovy beto-
ny,“ liboval si.

Celkově si však Čachotský 
utkání na severu Čech příliš 
neužil. „Absolvoval jsem před 
ním s mužstvem pouhé dva tré-
ninky. Po fyzické stránce mě 
tudíž zápas dost zmohl. Místy 
to bylo doslova šílené,“ svěřo-
val se. Během střetnutí se však 
Jihlavští herně postupně zve-
dali. „Nakonec jsme byli šťast-

nější. Škoda jen, že jsme ne-
stihli vyhrát už v základní hra-
cí době. Tak snad v  sobotu 
s Kadaní nám to vyjde,“ hleděl 
už dopředu.

Z dvoubodového zisku se ve 
středu večer radovali i hokejis-
té Třebíče, kteří uspěli 4:3 
v prodloužení v Benátkách nad 
Jizerou. „Hned zkraje utkání 
jsme inkasovali, což dost ovliv-
nilo další průběh zápasu. My 
jsme se strašně těžko dostávali 
do tempa,“ posteskl si třebíčský 
asistent David Dolníček. Pro-

zradil, že ve druhé pauze pro-
běhla v kabině Horácké Slavie 
mírná bouřka. „Zatřásli jsme 
trochu se sestavou a  zkusili 
v  poslední třetině hru vabank. 
Výrazně jsme se zlepšili a pod-
le mého názoru jsme mohli zví-
tězit i za tři body. Za to, co jsme 
předváděli podstatnou část du-
elu, bychom si to ale asi ani ne-
zasloužili,“ uznal Dolníček.

V dalším prvoligovém duelu 
bude Horácká Slavia hostit 
v  sobotu od 15.30 h hokejisty 
Ústí nad Labem. (čfo)

Tomáš Čachotský se vrátil, hned v Ústí rozhodl

Po čtrnáctidenní karanténě 
se již na vědeckou Mendelovu 
polární základnu na ostrově Ja-
mese Rosse plaví osmičlenný 
vědecký tým z brněnské Masa-
rykovy univerzity. 

Na snímku jsou před chil-
skou vojenskou lodí Fuenteal-
ba, která se s  nimi nyní plaví 
směrem k Antarktickému polo-
ostrovu, kde se ostrov nachází. 

Vědci využívají základnu 
například ke studiu změn kli-
matu, ozonové díry, geologie 
ledového kontinentu a k dalším 
30 výzkumným projektům.

 (vtk)

Polárníci se plaví na chilské lodi k Antarktidě
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Tomáš Čachotský

Poplatky 
jen elektronicky

Letošní poplatky z  odpadů 
nebo psů vybírá městský úřad 
v Moravských Budějovicích na 
Třebíčsku v  době nouzového 
stavu jen elektronicky. Lidé by 
kvůli nim na úřad vůbec nemě-
li chodit, vyzvala je radnice na 
svém webu. Lidé si před plat-
bou musí volat na úřad a zjistit 
si variabilní symbol úhrady. 

Podobně to funguje i v Tře-
bíči nebo Žďáru nad Sázavou. 
Jihlava i Havlíčkův Brod posí-
lají lidem složenku. (zr)

Proglas vysílá 
z nového studia
Křesťanská rozhlasová stani-

ce Proglas vysílá z nového stu-
dia. Od svého vzniku v  roce 
1995 až dosud sídlilo rádio 
v  suterénu Biskupského gym-
názia v Barvičově ulici v Brně. 

Na přelomu tohoto roku se 
přestěhovalo do prostorů o té-
měř polovinu větších v  areálu 
bývalé První brněnské stro-
jírny. 

Ředitel stanice Martin Holík 
věří, že kulturní médium vnese 
do technologického areálu no-
vý prvek, který povede ke vzá-
jemné spokojenosti.  (zr)

Ve znojemské ulici U  Bran-
ky je dům, jehož obyvatelé při-
pravili nejkrásnější výzdobu 
během nedávno skončených 
vánočních svátků. Rozhodla 
tak porota, hodnotící soutěž 
Vánoční Znojmo, když jej vy-
brala jako nejlepší. 

„Soutěž byla letos omezená 
jen na jednu kategorii, výzdobu 
prodejen jsme nehodnotili,“ 
uvedla mluvčí znojemské rad-
nice Zuzana Pastrňáková. Za 
situace platných omezení a uza-
vřených provozoven neměli 
živnostníci důvod zdobit ob-
chody. Předmětem práce poro-
ty proto byla jen domovní vý-
zdoba. 

„Porota hodnotila venkovní 
vánoční výzdobu domů a bytů 
ve městě Znojmě a v jeho měst-
ských částech. Soutěžící posí-
lali fotografi e svých vyzdobe-
ných domů, oken a předzahrá-
dek až do posledního dne 
v roce 2020,“ dodala mluvčí. 

První místo získala Petrone-
la Hájková z  ulice U  Branky, 
druhé místo Jana Jandová v uli-
ci Na Hrázi a třetí příčka patří 
rodině Vylíčilových z  ulice 
17. listopadu. Místo setkání na 
radnici se z  důvodu zákazu 

shromažďování autoři dočkali 
pouze ocenění na dálku. Rad-
nice jim poštou zasílá jako ce-
nu vstupenky na Znojemské 
historické vinobraní a poukazy 
do Zahradnictví Městské zele-
ně Znojmo.  (miv) 

Znojmo ocenilo vánoční výzdobu

Miroslav Homola

Rozvíjet znalosti a zájem br-
něnských školáků právě v  ob-
lasti přírodních věd si klade 
za  cíl projekt, ve kterém zá-
kladní školy v  Brně dostanou 
didaktické sady nazývané Pří-
rodovědná laboratoř. Pomůcky 
mají za cíl zvýšit zájem o příro-
dovědní obory, a  kdoví, třeba 
pomohou nastartovat kariéru 
budoucímu věhlasnému vědci. 

Jsou určeny pro čtyřicet škol, 
které mají zájem o rozvoj kom-
petencí žáků v  oblasti přírod-
ních věd. Projekt je spolufi nan-
cován z  evropských struktu-
rálních a  investičních fondů, 
konkrétně z  Operačního pro-
gramu Výzkum, vývoj a vzdě-
lávání. Sada pro první stupeň 
základních škol stojí 4850  Kč 
bez DPH a obsahuje například 

kapesní mikroskop, kapesní di-
gitální váhu, odměrný válec, 
siloměr, laserové ukazovátko, 
model elektrické baterie a další 
pomůcky. Připojeny jsou rov-
něž metodické materiály a  ná-
vody. Cena sady pro druhý stu-
peň činí 4700  Kč bez  DPH, 
učitel a žáci v ní najdou husto-
měr, sadu válečků z  různých 
materiálů, ukázky krystalic-
kých látek nebo soupravu po-
můcek pro demonstraci vzá-
jemného silového působení 
částic atd.

Pro nákup těchto „školních 
laboratoří“ odbor školství 
a  mládeže magistrátu vypsal 
veřejnou zakázku. Jako jediné 
hodnoticí kritérium byla stano-
vena nejnižší nabídková cena. 
Ve  lhůtě pro podání nabídek 
byla doručena jedna nabídka, 
a  to Fakulty chemické VUT 

v Brně v ceně 462 220 Kč. Ra-
da města Brna již schválila uza-
vření kupní smlouvy s  tímto 
dodavatelem.  

„V našem městě sídlí respek-
tovaná mezinárodní výzkumná 
pracoviště a  univerzity. Díky 
nim by se Brno mohlo časem 
ještě viditelněji prosadit na poli 
evropské vědy. Špičkoví odbor-
níci ale nepadají z  nebe. Část 
jich může přilákat kariéra v ně-
které ze  zmíněných institucí, 
ale větší část si musíme zkrátka 
vychovat. Začít s  budováním 
vztahu k  přírodním vědám je 
nutno velice brzy, ideálně 
od  první třídy. Proto nakoupí-
me sady didaktických pomů-
cek, díky kterým učitelé dětem 
ukážou přírodní zákonitosti 
zblízka,“ uvedl  radní pro škol-
ství a  sport Jaroslav Suchý 
(KDU-ČSL).

Nové školní laboratoře 
pomohou odhalit vědce

Petronela Hájková za decentní a vkusnou výzdobu domu získala 
první místo. 
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